
POST-FOUNDATION SUMMER PROGRAM AT 
CORNELL UNIVERSITY, ITHACA, NEW YORK
The six-week summer program offers students who have successfully completed the Foundation Program a unique 
opportunity to advance their language skills and acquire new knowledge. It is an invaluable cultural experience that 
enriches students’ personal growth, enhances their intercultural development, and increases their motivation to achieve 
their education and career goals.

In addition to academics, students can participate in cultural events on campus and enjoy outdoor activities. Ithaca is 
famous for its beautiful scenery, which includes spectacular gorges and waterfalls. Students can hike or barbecue in the 
local parks, go canoeing, and visit Cornell Orchards and the bird sanctuary. 

The Foundation Program provides a unique experience for our students to grow academically and personally. It lays a 
solid foundation for students to be successful in the Six-Year Medical Program and contributes to building a cadre of 
future Qatari physicians and leaders. 

 البرنامج الصيفي اللاحق للبرنامج التأسيسي
في جامعة كورنيل، إيثاكا، نيويورك

يمتدّ هذا البرنامج الصيفي لستة أسابيع ويتيح للطلاب الذين أتموا بنجاح البرنامج التأسيسي فرصة قلّ نظيرها لصقل مهاراتهم اللغوية 
واكتساب معارف علمية جديدة وتحقيق نموّهم الأكاديمي والشخصي. ويمثّل البرنامج تجربة ثقافية قيّمة لتعزيز زخم نمو شخصية الطلاب، 
وتنمية قدراتهم في الثقافات المختلفة، وتحفيزهم بشكل أكبر على تحقيق أهدافهم التعليمية والمهنية. وإلى جانب الأنشطة الأكاديمية 

الثرية، يستطيع الطلاب المشاركة في العديد من الفعاليات الثقافية المقامة في حرم الجامعة والفعاليات المقامة في الهواء الطلق، إذ تشتهر 
مدينة إيثاكا بطبيعتها الخلابة لا سيما أوديتها وشلالاتها. ومن الأنشطة الترفيهية التي تجتذب كثيرين إلى إيثاكا التنزّه سيراً على الأقدام، 

والشواء في المتنزهات العامة، وركوب قوارب التجديف، مثلما يقصد إيثاكا كثيرون لزيارة بساتين كورنيل أو محمية الطيور. 

وخلاصة ما سبق، يوفّر البرنامج التأسيسي للطلاب الأساس المتين لتحقيق النجاح المنشود في برنامج الطب الممتد لست سنوات ويسهم في 
بناء كوادر واعدة من الأطباء والقياديين القطريين في المستقبل.
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